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Milí farníci, 
v měsíci červnu máme před sebou události, které jsou velmi 

důležité pro budování našich farních společenství.
V neděli 18. června proběhne v Hejčíně na farní zahradě opět 

zahradní slavnost farnosti, zde tradičně nazývaná „farní guláš“. 
A v neděli 25. června v Horce oslavíme výročí posvěcení kos-
tela, což je také tradičně spojeno s následným neformálním se-
tkáním farnosti; tentokrát budeme moci využít už i zázemí, kte-
ré nám poskytuje „farní sklad“. Srdečně vás zvu jménem svým 
i všech, kteří budou tato setkání připravovat. Vkládáme do nich 
tolik energie z toho důvodu, že je považujeme za velice přínos-
ná pro to, abychom ve farnosti tvořili společenství. Nejen aby-
chom vedle sebe absolvovali bohoslužby, ale trochu se znali, je-
den o druhého měli zájem, vážili si sebe navzájem, modlili se za 
sebe navzájem a byli ochotni si pomoci.

V sobotu 24. června přijme v hejčínském kostele bratr Dominik 
Smeja jáhenské svěcení. Pokud vím, poslední jáhenské svěcení 
zde bylo 8. října 2005 a svěcen byl bratr František Horák. Skuteč-
nosti, že to bylo před téměř dvaceti lety a že František pak v ro-
ce 2016 odešel z kněžství i z řádu a oženil se, zřetelně ukazují, 
že těch, kdo přijímají svátost svěcení, není mnoho, a že i jejich 
cesta může vzít nečekaný zvrat. Z toho důvodu, ale také proto, 
že Dominik je člověkem velmi kontaktním a oblíbeným, kterému 
upřímně držíme palce, chci vás všechny – i nyní v tomto úvodní-
ku do červnového farního zpravodaje – pozvat na jeho svěcení. 
Abychom tuto velkou chvíli jeho života prožili s ním a abychom 
mu vyprosili hodně Boží pomoci a dar vytrvalosti. Přijďte.

Přeji požehnaný poslední měsíc školního roku nám všem – 
ať už jsme školou (jakoukoli a v jakémkoli postavení) povinní, 
nebo ne a máte starosti jiné.

P. Gorazd
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V dubnu jsme po dvě neděle investovali trochu námahy do 
toho, abychom – pro zajímavost – shromáždili informace o tom, 
kde jsme my, kdo dnes tvoříme hejčínskou farnost, byli pokřtě-
ni a v jakém věku. Děkuji vám všem za trpělivost, se kterou jste 
tento nápad přijali a podpořili! A hlavně děkuji těm, kdo potom 
měli nejvíc práce se zpracováním sesbíraných údajů: těm, kdo 
pomáhali s rozdáváním, vyplňováním a sesbíráním lístků, spol-
ču středoškoláků, které údaje převedlo do tabulky, a pak hlavně 
Víťovi a Ondrovi Andrlovým, jejichž nemalým nasazením vznik-
la výsledná Mapa křtů farníků v Hejčíně.

Jejich nápad a šikovnost také vedly k tomu, že mapa kromě 
vytištěné podoby, která visí v kostele, je vám také dostupná pro-
střednictvím QR kódu, takže si ji snadno můžete načíst a zvět-
šovat si ji a hledat si v ní. Myslím si totiž, že jednou z nejhleda-
nějších informací bude, odkud z nejbližšího sousedství našeho 
místa křtu je zde v Hejčíně s námi ještě někdo další.

Pokusil jsem se z výsledků pro nás spočítat skrovnou statistiku.
Celkem jsme dostali 350 lístků tedy údaje o 350 křtech.
Podle věku pokřtěných jsou výsledky tyto:

Věk křtu Počet  v %
Do 1 roku 314 90,0
1 10 2,9
2–6 3 0,9
7–11 3 0,9
12–15 3 0,9
16–19 5 1,4
20–25 5 1,4
26–34 5 1,4
35 a více 2 0,6
Celkem 350 100,1
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Podle krajů a v zahraničí:

Kraj Počet v %
Liberecký, Královéhradecký 0 0
Plzeňský, Karlovarský (v každém z nich) 1 0,28
Ústecký 2 0,57
Jihočeský 3 0,86
Středočeský, Praha (v každém z nich) 5 4,13
Vysočina 7 2,00
Pardubický 13 3,71
Jihomoravský 14 4,00
Moravskoslezský 24 6,86
Zlínský 30 8,57
Olomoucký 230 65,71
Slovensko 11 3,14
Polsko 2 0,57
Ostatní cizina 2 0,57

105,67

Přímo v Hejčíně bylo pokřtěno 77 osob, to je 
přesně 22 %. Ostatní olomoucké kostely máte 
na zvláštní mapce. Nejvzdálenějšímí místy křtu 
jsou Ženeva a St. Genis Pouilly, jsou nedaleko od 
sebe a obě jsou od nás vzdálená asi 1 200 km.

Ještě mě hodně zaujalo, že většina křtů 
mimo Olomouc proběhla na venkově, velká města jsou zastoupe-
na jen málo. Ale protože jsem nevěděl, do jakých kategorií podle 
velikosti jednotlivá místa rozdělit, zmiňuji to jen takto obecně. Na-
opak křty v dospělosti proběhly většinou v městských farnostech.

Omlouvám se všem, kdo studovali statistiku, za amatérské 
zpracování sebraných poznatků. V tomto duchu jsem ponechal 
v tabulkách součty procent, aby bylo vidět, že kvůli zaokrouhlová-
ní nedávají rovných 100 %; nevěděl jsem totiž, jak čísla upravit.

Možná je to naivní přání, ale celé jsem to vyprovokoval v naději, 
že by výsledek průzkumu mohl někomu přinést radost.

P. Gorazd
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V neděli 4. června proběhne v našem kostele první svaté při-
jímání dětí. V našem náboženství se připravuje sedm dětí; dva 
chlapci eucharistii poprvé přijmou o týden dříve ve svém kos-
tele ve Štěpánově, a tak před naším oltářem uvidíte, milí bratři 
a sestry, jen pět dětí, s převahou děvčátek.

Příprava se završí třemi intenzivními dny – v pátek před 
slavností přijmou děti podruhé svátost smíření (první přijaly už 
v březnu, také jsme o ní informovali v Oku) a trochu si nacvičí 
dění při samotném obřadu (ono to není tak samozřejmé, že si 
děti vždycky sednou tam, kam mají, dojdou tak, jak mají, pro 
dary, aby přitom po cestě někoho nebo něco neztratily… Otec 
Gorazd má můj velký obdiv za akci „Stonožka“, kterou zorgani-
zoval při poslední dětské bohoslužbě!).

V sobotu budeme putovat na Svatý Kopeček – děti půjdou 
pěšky od našeho kostela a rodiče pak za námi přijedou na Ko-
peček, kde bude otec Gorazd sloužit mši svatou. Po ní bude 
následovat agapé v ambitech.

A v neděli pak první eucharistické setkání s Pánem…
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Pamatujte prosím, milí bratři a sestry, na tyto děti v modlitbě 
– často jsou se svou vírou mezi svými kamarády a spolužáky 
osamělé. Modleme se za ně, ať jsou kvasem, který všechno 
prokvasí, a za jejich rodiny, ať jsou znameními Božího králov-
ství!

A když budete mít čas a chuť, přijeďte nás v sobotu 3. června 
podpořit na Kopeček (bohoslužba bude ve 14.30 hodin)!

Přikládám ukázky z toho, jak jsme při přípravě pracovali, a něko-
lik odpovědí na otázky z malé ankety z posledního náboženství:

1) Na co se nejvíc těšíš při svém prvním přijímání?
● Na Pána Ježíše v hostii.
♥ Na hostii a víno.
♪ Na to, až zapálím svíčku.

▲ Na to, až ochutnám eucharistii.

2) Co myslíš, že se změní tím, že budeš přijímat eucharistii?
● Budu ještě blíž k Bohu.
♥ Možná budu hodnější.
♪ Budu lepší křesťan.
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3) Kterou část mše máš rád/a?
● Čtení.
♥ Bohoslužbu oběti.
♪ Proměňování a začátek a ještě konec.

▲ Třetí čtení.
◘  Konec.

4) Která příhoda z Ježíšova života se ti (nejvíc) líbí?
● Ukřižování, protože se za nás obětoval.
♥ To, jak rozmnožil chléb a ryby.
♪ Jak uzdravil několik nemocných.

▲ Uzdravování lidí, protože to je hodně svaté.
◘  Spasení světa.

5) Jak se nejradši modlíš?
● Bože je večer, půjdu spát…
♥ Před spaním.
♪ Vleže a potichu.

▲ Ó, Bože, světlo naše…
◘  V posteli.

6) Co se ti líbí v našem kostele?
● Mozaika.
♥ Oltář.
♪ Oltář a svíčky na něm.

▲ Obrazy a sochy.

Marcela Koupilová
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Při letošní svatojánské pobožnosti u kaple na Mrštíkově ná-
městí nám počasí nepřálo. Pršelo celé odpoledne. Sešlo se nás 
jen maličko, a tak jsme se vešli dovnitř do kaple. Lavičky, které 

jsme měli v plánu postavit před kaplí, jsme zkusili vnést do ní – 
a vešly se tam přesně! A také jsme vymysleli ještě jinou „mok-
rou variantu“: můžeme požádat vstřícnou paní hostinskou z re-
staurace U Pelikána, která nám lavičky půjčuje, aby nás pustila 
do tanečního a divadelního sálu, který je při hospodě. Tam by se 
nás vešlo mnoho. Tedy pro příště se deště nemusí nikdo bát.

Z díla básníka Ivana Slavíka jsme poznali Jana Nepomucké-
ho jako světce milovaného (a proto tolikrát vypodobeného so-
chami a obrazy) a jako příklad síly skryté v mlčení. K tomu jsem 
našel rázné verše i v Bibli (Sir 19,6–16) a nabízím je teď zde 
i vám, kteří jste s námi nebyli:
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Kdo ovládá svůj jazyk, bude žít beze svárů. Kdo nenávidí kle-
vety, zakusí méně zla.

Nikdy nesvěřuj druhému, co ti bylo důvěrně sděleno, a nebu-
de ti to nikdy na újmu. Nemluv o tom před přítelem ani před ne-
přítelem. Pokud se [takovým] mlčením neprohřešíš, nic důvěr-
ného neodhaluj!

Neboť ten, kdo tě slyšel, dá si na tebe pozor a časem tě za-
čne nenávidět. Vyslechl jsi něco? Ať to zemře zároveň s tebou! 
Buď klidný, ono tě to neroztrhne. Hlupák bude trpět kvůli slovu 
jako rodička při porodu. Šíp vězící hluboko ve stehně, to je [svě-
řené] slovo v nitru hlupáka.

Svatý Jan Nepomucký je nám vzorem zodpovědné a stateč-
né mlčenlivosti.

P. Gorazd

Právě v den, kdy vychází toto číslo Hejčínského oka, přijmou 
v katedrále sv. Václava svátost biřmování dva horečtí farníci: 
Klára Svozilová (42) a Honza Vepřek (15). Položili jsme jim 
v té souvislosti několik otázek.

Kdy vás napadlo přihlásit se na přípravu k biřmování? 
Honza: Vloni, 3. září v křelovském kostele. Důvodem byl můj 

pocit, že nežiji naplno svůj duchovní život. Že nejsem tím správ-
ným křesťanem. Proto jsem se k tomu rozhodl.

Klára: Já jsem o tom přemýšlela už asi rok nebo dva. Cítila jsem, 
že si potřebuji v sobě a pro sebe potvrdit správnost cesty víry, na 
kterou jsem se po letech vrátila. Ale pořád nebyla vhodná příleži-
tost nebo vhodná doba. Až jsem se jednou zeptala Mirky Andrlové, 
jestli neví, kde probíhají přípravy na biřmování. Řekla mi, že zná 
otce Gabriela, hned mu zavolala a on odpověděl, že mám na pod-
zim přijít k nim do kláštera a tam že se na všem domluvíme.

D��� S���� ������ �� H���� 
������� ���� ���������
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Pak jsem napsala na společný chat, na kterém komunikuje-
me ohledně záležitostí farnosti, že se chystám na přípravu na 
biřmování a jestli by nebyl ještě nějaký zájemce.

Honza: Já jsem o tom přemýšlel nejdřív sám, potom jsem to 
oznámil rodičům, že bych se chtěl začít připravovat. No, a pak jsem 
si přečetl na chatu zprávu od Kláry a rozhodl jsem se k ní připojit.

Nezaspali jsme trochu v Horce, že jsme vám nenabídli 
přípravu my?

Klára: K rozhodnutí připravovat se na biřmování musí člověk 
dozrát a rozhodnout se sám. Bylo by jistě dobré, kdyby visela na 
nástěnce obecná informace, že kromě přípravy na křest a svat-
bu je možné se připravit na svátost biřmování a že je možné se 
obrátit pro více informací na kněze. Ale myslím, že kdo se chce 
na biřmování připravovat, ten si cestu najde i tak.

Jak vypadala příprava u dominikánů, kolik vás vlastně bylo?
Honza: Byli jsme rozděleni na dvě skupiny. V první skupině byli 

ti, kdo se připravovali na biřmování. Ve druhé skupině byli ti, kdo 
se připravovali na křest, na svaté přijímání (tyto svátosti přijali 
o letošních Velikonocích) a následně (společně s námi) měli při-
jmout na slavnost Seslání Ducha Svatého svátost biřmování.

V naší skupině nás bylo přibližně dvacet, a to od studentů až po 
lidi ve středním věku. Ve druhé skupině jich byl obdobný počet.

Jak často setkání byla a jak vypadala?
Klára: Setkání probíhala každé pondělí, trvala asi hodinu 

a půl. Scházeli jsme se ve stejný čas, ale vždy jsme se rozdělili 
na zmíněné dvě skupiny. Naši skupinu vedl bratr Václav a jemu 
byla k ruce sestra Johanka, dominikánka. Druhou skupinu vedli 
otec Gabriel a sestra Alberta.

Honza: Na začátku byla vždycky krátká modlitba, třeba i s tex-
tem Písma. Potom se probíralo nějaké téma. Formou diskuse. 
Témata byla určená předem. Každý z nás si během přípravy 
nachystal pro všechny to příslušné téma a o něm 10–15 minut 
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mluvil. Pak byla diskuse, kterou bratr Václav se sestrou Johan-
kou doplnili. Diskutovalo se v celé skupině dohromady.

Probrali jste tedy systematicky nějakou část katechis-
mu? Co bylo těmi tématy?

Klára: Svátosti, Desatero, po částech modlitba Věřím v Boha. 
K tomu jsme pokaždé měli podklady, které nám předem posílal 
bratr Václav každý týden ke studiu: videa na youtube, mluvené 
slovo odkazy v katechismu...

Znamená to, že jste se museli hodně šprtat?
Honza: To ne. Jen jsme se měli s tématem seznámit, aby-

chom byli schopni zapojit se potom do diskuse. Ty materiály 
byly vlastně podklad pro tu diskusi.

Jaká témata připadla vám, abyste o nich mluvili k ostatním?
Klára: Já jsem zrovna měla svátost křtu a biřmování, takže to 

bylo jednoduché a velmi k věci.
Honza: Já jsem si úmyslně vybral těžší téma. Měl jsem před-

stavit, co obnáší čtvrté a páté přikázání Desatera. Snažil jsem 
se probrat všechno, co se k těm dvěma přikázáním vztahuje.

Já si vždycky vybírám rád témata, která přijdou na řadu až 
později, takže jsem si téma vybíral i podle data. Rád dávám vě-
cem čas, abych si je mohl připravit. Takže já jsem mluvil na kon-
ci března, zatímco Klára už někdy v lednu nebo v únoru.

Klára: Ještě bych doplnila, že kromě pondělních setkání 
v klášteře dominikánů patřily k přípravě i dvě víkendové akce. 
Jedna byla v listopadu v Újezdě u Uničova a druhá teď v dubnu 
v Dubu nad Moravou.

Co bylo jejich náplní?
Honza: V podstatě duchovní obnova s různými katechezemi, 

večerními modlitbami, celonoční adorací, při které jsme se po 
půlhodině střídali po celou noc v kapli. Já to mám ovšem s pří-
během. Nařídil jsem si sice budík, ale omylem jsem si vypnul 
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zvonění, takže jsem se nevzbudil, a ten, kdo byl přede mnou, 
adoroval i místo mne. Mrzelo mne to, ale už se stalo.

Co vás během přípravy oslovilo nejvíc?
Klára: Mě asi nejvíc překvapilo společenství, které jsme tam vy-

tvořili. Když jsme v listopadu jeli na ten první víkend, ptala jsem 
se sama sebe, jestli to není brzo, neznali jsme se. Ale po víkendu 
jsem měla velmi dobrý pocit. Tam byl čas pro příležitostné vzájem-
né rozhovory, poznali jsme se, vytvořily se vztahy mezi námi a sta-
lo se z nás společenství. A tak fungujeme dodneška. Víkendy nám 
pomohly výrazně víc se poznat než jen setkávání v pondělky.

Honza: Mě asi nejvíc oslovila možnost promyslet si duchovní 
témata. Myslím si, že jsem si zlepšil vztah k Bohu.

Jaký je rozdíl mezi tím, co jste čekali na začátku a co oče-
káváte od biřmování teď, na konci přípravy?

Klára: Usilovně přemýšlím, jaká byla má očekávání na začát-
ku… Chtěla jsem si prohloubit znalosti o víře. Což se díky se-
tkáním opravdu stalo. A byl mi přidán i bonus, že jsem tam obje-
vila spoustu věcí, které jsem neznala, o kterých jsem pak mohla 
přemýšlet. A teď taky určitě očekávám ty milosti, které svátost 
biřmování přináší, jak se o tom mluvilo nyní na našem společ-
ném víkendu v Dubu. Jednou větou: netušila jsem, že svátost 
biřmování v sobě nese takovou sílu.

Honza: Já jsem očekával, že příprava posune mou víru, můj 
vztah k Bohu. Což se naplnilo. Takže moje očekávání se ne-
změnilo, ale dostalo jasnější podobu.

Z příprav snoubenců máme zkušenost, že příprava ve sku-
pině poskytuje příležitost nejen se něco dozvědět, ale také 
vidět ty ostatní účastníky a i tím se inspirovat. Prožili jste 
něco podobného?

Honza: I já si myslím, že je důležité vidět ty ostatní, jak oni to 
prožívají. To mi pomohlo víc se otevřít a ventilovat vlastní názory. 
To, že příprava probíhá ve skupině, je určitě hodně inspirativní.
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Klára: S tím určitě souhlasím i já. A řekla bych ještě: co člo-
věk, to jiná cesta víry, jiné prožívání víry, jiné zážitky (jak došli 
k víře, jak prožili obrácení, jakou zažili krizi víry, co ve víře proží-
vají teď). Určitě se ze společné přípravy dá hodně načerpat.

Koho jste si vybrali k biřmování za kmotra a proč?
Honza: Já Víťu Andrleho, protože je to pro mě docela blízký člověk.
Klára: Já jsem si vybrala Honzíkovu maminku – Jarku Vepř-

kovou. Určitě je mi blízká nejen jako člověk, ale stejně jako já je 
maminkou, řešíme podobné životní situace a je pro mě inspira-
tivní tím, jak žije svou víru. Letos jsem s ní prožila velmi hezkou 
duchovní obnovu v Koclířově a jsem za to moc ráda!

A kterého světce jste si vybrali za biřmovacího patrona?
Honza: Svatého Josefa, protože si myslím, že svatý Josef to ne-

měl vůbec lehké. Nejvíc si na něm cením toho, že zůstal s Marií, 
i když se musel smířit s tím, že bude vychovávat dítě, které není 
jeho. To pokládám za hodně silné. A vůbec že vychovával Ježíše.

Klára: Já jsem si zvolila svatou Ludmilu. Na tu myšlenku mě 
přivedl příběh, který jsem četla s dětmi v knížce o Cyrilu a Meto-
dějovi od Petra Piťhy „Slyšte slovo a zpívejte píseň“. Vyprávělo 
se v ní mimo jiné i o tom, že svatá Ludmila přijala křest od sva-
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tého Metoděje a byla vlastně první křesťankou v Čechách, prů-
kopnicí křesťanství. Byla ochránkyní rodiny a šiřitelkou evange-
lia. Tím mě oslovila, a proto jsem si ji vybrala. Až potom jsem si 
uvědomila, že můj syn Tobiáš je křtěný jako Tobiáš Václav. Tak-
že naše rodina má za patrony světce z rodiny Přemyslovců.

Honza: Taky já jsem si vybral svatého Josefa i proto, že jsem 
křtěný jako Jan Křtitel. A tak se mi zdálo příhodné volit si patro-
na z Ježíšovy rodiny.

Budete se s ostatními z vaší přípravné skupiny setkávat 
i po přijetí svátosti biřmování?

Honza: Ve skupince jsme o tom hovořili, ale nic konkrétního 
jsme nedomluvili.

Klára: Letos s námi chodili i dva členové z loňské skupinky, 
kteří si chtěli přípravu projít ještě jednou a oživovat si, co už při 
ní poznali. Takže ta možnost zde je. Ale realisticky musím říct, 
že asi nebudu mít pro další setkávání dostatek času.

Máte nějaké slůvko na závěr?
Klára: Půjčím si slůvko na závěr z velmi hezké knížky od Marka 

Orko Váchy „Radost z Boha“, příručka pro biřmovance, jak přežít 
v drsném světě: „Pokud někdy zvažuješ, že nejsi na křest nebo na 
biřmování dostatečně připravený, máš pravdu, ale to nebudeš ni-
kdy. Jsme všichni na Cestě, neboj se je přijmout, není to jen symbol, 
jsou to vodopády milostí shora, které Ti dost výrazně pomohou.“

Takže bych chtěla ty, kdo o biřmování přemýšlejí a mají něja-
ké obavy, povzbudit, ať se neostýchají. Stačí první krok a pak 
už to půjde samo.

Honza: Jsem vděčný za to, že jsem takovou přípravou prošel. 
Protože jsem si tím vlastně zachránil svou víru.

Klára: A kromě vděčnosti Bohu patří velké poděkování dominiká-
nům – bratřím i sestrám – za čas a námahu, které do toho vložili.

Za rozhovor děkuje a mnoho darů Ducha Svatého za 
všechny farníky našim biřmovancům přeje P. Gorazd.
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Milí farníci,
v červnu budeme slavit více svátků, tím nejvýraznějším je slavnost Těla 

a krve Páně, lidově zváno také „Boží tělo“. Zaměřila jsem tentokrát pozor-
nost na ni a vybrala vám dva tituly z naší farní knihovny.

Catalina Rivas
Eucharistie znovuobjevená
Matice cyrilometodějská s. r. o., 2012, 30 stran
(řada XS č. 120)
Velmi upřímná výpověď bolívijské mystičky, která 

byla pověřena Pannou Marií a Ježíšem popsat lidem 
celý průběh mše svaté tak, jak jí to bylo ukázáno s jejich 
laskavým doprovodem. Poodhaluje nám, co se lidskému 
zraku skrytého a nesmírného odehrává během celé mše 
svaté, která je zpřítomněním Ježíšovy kalvárské obětí a která vrcholí promě-
něním chleba a vína v Ježíšovo Tělo a Krev. Je to velmi silné čtení.

Raniero Cantalamessa
Eucharistie – naše posvěcení
Karmelitánské nakladatelství, 1997, 116 stran
Musím přiznat, že „eucharistie“ není jednoduché téma. Tento text vyžadu-

je soustředěnost a klid. Ale není špatné se někdy rozhodnout a číst i s urči-
tým sebezapřením a bez předsudků, a pomalu pronikat do hloubky, v tomto 
případě do tajemství svátosti eucharistie.

Kardinál Cantalamessa dává pochopit Boží geniální projekt (moderně vyjá-
dřeno) eucharistie tvořící se už od věků – kdy autor poukazuje na souvislosti 
už ve Starém zákoně, ustanovení eucharistie, Kristovu oběť a přítomnost Kris-
ta ve slavení oběti Těla a Krve Páně v každé mši svaté 
až do současnosti. Cantalamessa při svém hlubokém 
a široce pojatém rozjímání čerpá ze Starého zákona, 
evangelií, opírá se o poznání velkých teologů: sv. Augus-
tina, sv. Řehoře, sv. Tomáše Akvinského. Z rozdílného 
pohledu na skutečnou přítomnost Ježíše v Eucharistii 
ze strany tradice latinské, pravoslavné a protestantské 
nezdůrazňuje kriticky rozdílnost, ale vybírá to, čím může 
být pohled latinské teologie obohacen a doplněn.

knihovnice Marie
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INFORMACE

Aktuální informace naleznete také na farních webových 
stránkách www.farnost-olomouc-hejcin.cz.

HEJČÍN:

ZMĚNY BOHOSLUŽEB: Mše svatá v Hejčíně nebude v pon-
dělí 5. června a ve čtvrtek 8. června o slavnosti Těla a krve Pá-
ně (pro celé město bude mše svatá v kostele sv. Mořice v 17 hodin).

Pravidelné adorace bývají v pátek po mši svaté do 21 hodin 
v kostele.

Adorace v pátek 2. června nebude, protože je Noc kostelů.
Adorace v pátek 23. června bude tichá do 20.15 hodin, potom 

do 21 hodin bude prokládána recitací modliteb (klanění, díků-
vzdání, smírné odprošování a prosby především za farnost).

Modlitby matek bývají ve čtvrtek v 19.30 hodin v kapli Pan-
ny Marie. Další informace vám může podat Věra Coufalová, 
e-mail: coufalova.vera@seznam.cz.

Návštěva nemocných se uskuteční ve čtvrtek 1. června. 
Další pak už ve čtvrtek 29. června (!).

Noc kostelů připadá na pátek 2. června. Kdo byste byli ochotni
zapojit se do služby, pomoci s programem či s organizací, přihlas-
te se u Heleny Mikuškové. Všem se nabízí tato příležitost, chcete-li 
ukázat náš kostel někomu ze svých známých, kdo ho zevnitř nezná.

První svaté přijímání dětí bude v Hejčíně v neděli 4. června 
při mši svaté v 10 hodin. Ke svatému přijímání by mělo poprvé 
přistoupit pět dětí.
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Ve čtvrtek 8. června, o slavnosti Těla a krve Páně, bude pro 
celé město společná mše svatá v 17 hodin v kostele sv. Moři-
ce. Po jejím skončení následuje slavnostní průvod s Nejsvě-
tější svátostí ke sloupu Nejsvětější Trojice a pak do kostela
sv. Michala.

V pátek 16. června je slavnost Nejsvětějšího Srdce Ježí-
šova. Po mši svaté bude krátká smírná pobožnost před vysta-
venou Nejsvětější svátostí a po ní bude pokračovat obvyklá pá-
teční adorace.

V neděli 18. června proběhne při bohoslužbách farní spoře-
ní. Mše svatá v 10 hodin bude v tuto neděli zaměřena na rodi-
ny s dětmi.

Takzvaný farní guláš (setkání farnosti) se uskuteční v neděli 
18. června po mši svaté v 10 hodin. Všechny vás srdečně zve-
me a zároveň prosíme: zapojte se každý svým obvyklým způ-
sobem do organizace. A také prosíme: přineste předem na faru 
nebo do sakristie dárky do tomboly a v den D pak buchtu do 
soutěže.

Mše svatá za dobrodince opravy hejčínských varhan 
bude v pondělí 19. června v 17.30 hodin.

V sobotu 24. června v 10 hodin bude v kostele v Hejčíně já-
henské svěcení bratra Dominika Norberta Smeji.

V pátek 30. června je svátek Výročí posvěcení katedrály. 
Při návštěvě olomoucké katedrály v ten den lze získat za obvyk-
lých podmínek plnomocné odpustky.

Mši svatou při poutní slavnosti sv. Cyrila a Metoděje ve 
středu 5. července v 17 hodin bude sloužit P. Jan Koblížek. Po mši 
svaté bude v 18.30 hodin v kostele přednáška „Hlaholice – nej-
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starší slovanské písmo“, kterou přednese doc. Mgr. Miroslav 
Vepřek, Ph.D. Můžete se těšit na to, že přednáška bude spojena 
s praktickými ukázkami, ba i s určitým „návodem“, jak třeba hlaho-
lici používat i dnes.

Letošní cyklopouť se bude konat od pátku 28. července do 
středy 2. srpna po trase: Olomouc – Městečko Trnávka – Svrat-
ka – Kolín – Stará Boleslav – a zpět vlakem. Bližší informace 
a přihlášky: Jiří Hubička, tel. 736 458 520.

Farní příměstský tábor pro děti od 7 do 13 let se bude ko-
nat od pondělí 31. července do pátku 4. srpna. Letošním té-
matem bude starozákonní příběh Josefa Egyptského. Pro při-
hlášení napište na e-mail: farni.tabor.hejcin@seznam.cz, kam 
můžete také směřovat své dotazy. Nebo můžete použít papíro-
vé přihlášky, které najdete v kostele vzadu na stolečku.

Malou pouť (či výlet) pro rodiny s dětmi i všechny ostatní 
zájemce plánujeme na sobotu 16. září. Podrobnosti ještě ozná-
míme, zatím jen povzbuzujeme: zarezervujte si tento termín. 
Budeme rádi, když se navzájem víc poznáme a strávíme spolu 
ještě jiný čas než v kostele a kolem něj.

Letošní víkend pro muže Chlapi sobě se uskuteční v Dolní 
Moravici na chatě U Rotterů od pátku 13. října do neděle 15. říj-
na. Pojede s námi P. Melichar. Bližší informace budou včas ozná-
meny. Rezervujte si již nyní tento termín. V případě zájmu kon-
taktujte Jiřího Hubičku, tel. 736 458 520.

V sakristii hejčínského kostela, nejlépe po mši svaté, je 
možné zapisovat úmysly mší svatých na druhé pololetí ro-
ku 2023.

Celkový výtěžek z nákupů v Dobromatu při opravě var-
han byl 3.559 Kč. Pán Bůh vám odplať!
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HORKA NAD MORAVOU:

V pátek 2. června bude od 18 do 21 hodin probíhat i v Horce 
nad Moravou Noc kostelů – program najdete na webu farnosti.

V neděli 18. června bude sbírka při bohoslužbě věnována na 
opravu krovu.

Mše svatá více zaměřená na rodiny s dětmi bude v nedě-
li 25. června. Oslavíme zároveň výročí posvěcení kostela. Po 
mši svaté bude agapé.

Pobožnost u kapličky Navštívení Panny Marie v Chomou-
tově se bude konat v neděli 2. července v 15 hodin.

* * *
KŘELOV:

Noc kostelů v Křelově bude v pátek 2. června od 19 do 21 hodin.

V neděli 4. června, o slavnosti Nejsvětější Trojice, se usku-
teční pouť do Břuchotína. Mše svatá v kapli Nejsvětější Tro-
jice v Břuchotíně začne v 9 hodin. Zástup poutníků vyráží od 
kostela v Křelově v 8 hodin.

Ve čtvrtek 8. června je slavnost Těla a krve Páně – boho-
služba v Křelově v 18.30 hodin bude bez průvodu.

V neděli 18. června bude v Křelově dětská bohoslužba a po 
ní farní kafe.

Farní ekonomická rada se sejde v pondělí 19. června v 19 hodin.


